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Debata wyborcza w Witelonce
Gospodarka, młodzież, bezpieczeństwo i seniorzy - to tematy debaty wyborczej z udziałem czworga kandyda-
tów na prezydenta Legnicy, zorganizowanej w Collegium Witelona Uczelnia Państwowa. Najwięcej konkretów 
było w odpowiedziach walczącego o szóstą kadencję Tadeusza Krzakowskiego, najwięcej ogólników padło z 
ust Joanny Śliwińskiej-Łokaj, kandydatki PiS-u, ale poziom był wyrównany i trudno powiedzieć, by któryś z 
uczestników debaty zdeklasował pozostałych. 
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Regionalni przewoźnicy 
kolejowi w całej Polsce złożyli 
wnioski do Centrum Unijnych 
Projektów Transportowych na 
dofinansowanie zakupu pocią-
gów. CUPT rozpatrzył 26 z 
nich i za dwa najlepsze uznał 
te złożone przez Koleje Dol-
nośląskie.

- Ze wszystkich 26 wnio-
sków złożonych do Centrum 
Unijnych Projektów Trans-
portowych, dwa wnioski Ko-
lei Dolnośląskich uzyskały 
najwyższą ocenę. To ogromny 
sukces dolnośląskiego prze-
woźnika i serdecznie gratuluję 
zarządowi spółki - mówi Ty-
moteusz Myrda, członek za-
rządu Województwa Dolnoślą-
skiego, odpowiedzialny między 
innymi za kolej.

Łączna wartość dofinanso-
wania, które trafią do przewoź-

ników kolejowych lub urzędów 
marszałkowskich (w niektó-
rych województwach to urzędy 
marszałkowskie są właściciela-
mi taboru) wynosiła 2,1 mld zł. 
Aż 330,7 miliona złotych trafi 
do dolnośląskiej spółki kolejo-
wej.

Centrum Unijnych Projek-
tów Transportowych (CUPT) 
przyznało pełną, wniosko-
waną pulę jedynie trzem z 26 
złożonych wniosków. Dwa z 
nich to wnioski Kolei Dolno-
śląskich (zajęły odpowiednio 1. 
i 2. miejsce), a trzeci to wnio-
sek Urzędu Marszałkowskiego 
Województwa Pomorskiego.

- Przygotowujemy prze-
targ na zakup kolejnych dzie-
sięciu pociągów elektrycznych, 
sondujemy rynek pod kątem 
możliwości zakupu pojazdów 
piętrowych - mówi Damian 
Stawikowski, prezes Ko-
lei Dolnośląskich. - Chcemy 
ogłosić przetarg na zakup 10 
pojazdów z opcją na kolejne 10 
- dodaje.

Pojazdy mają jeździć na 
najbardziej obleganych trasach, 
na których długość peronów 
nie pozwala na łączenie dwóch 
składów kolejowych. Pojazdy 

piętrowe gwarantują większą 
liczbę miejsc siedzących.

- Planujemy też przetarg na 
pojazdy spalinowe, do obsługi 
linii niezelektryfikowanych. W 
tym momencie zakup takich 
pojazdów przy wsparciu środ-
ków unijnych jest niemożliwe, 
ale my ogłosimy postępowania 
na zakup takich pociągów bez 
względu na to - mówi Woj-
ciech Zdanowski, wiceprezes 
Kolei Dolnośląskich.

Pojazdy spalinowe mają 
obsługiwać linie niezelektry-
fikowane. Ich większa liczba 
pozwoli m.in. na zwiększenie 
liczby par połączeń - oczywi-
ście zależnej również od prze-
pustowości na szlakach.

W ciągu pięciu lat Koleje 
Dolnośląskie praktycznie po-
dwoiły liczbę miejsc siedzących 
dostępnych dla swoich pasaże-
rów. Zakup 25 Elfów 2, sześciu 
hybrydowych Impulsów oraz 

prowadzone przeglądy na Kol-
zamach sprawiają, że w parku 
taborowym spółki znajduje się 
już ponad 80 pojazdów.

Teraz 333,7 mln zł z unij-
nej kasy ma sprawić, że liczba 
pociągów należących do dol-
nośląskiego przewoźnika prze-
kroczy 100.

Kolej regionalna na Dol-
nym Śląsku oceniana jest jako 
najlepsza w Polsce - zdaniem 
samych podróżnych, któ-

rzy wzięli udział w sondach 
Stowarzyszenia Ekonomiki 
Transportu. Same Koleje Dol-
nośląskie pokonują po torach 
ponad 12 mln km rocznie, a na 
ich pokładach 2023 roku po-
dróżowało ponad 19 milionów 
pasażerów.

Źródło: Urząd Marszał-
kowski Województwa Dolno-

śląskiego
FOT. UMWD

Dolnośląski przewoźnik 
otrzymał ponad 333 mln zł 
dotacji unijnej na dwadzie-
ścia Elfów 2. Dzięki dotacji 
uwolnione środki zostaną za-
inwestowane w tabor. Zarząd 
województwa oraz przedsta-
wiciele spółki zaprezentowali 
plany inwestycyjne.

333 miliony złotych dla Kolei Dolnośląskich
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W tym wyjątkowym czasie  
Świąt Wielkanocnych,  

kiedy natura budzi się do życia, 
a nadzieja wypełnia nasze serca,  

proszę przyjąć moje  
najserdeczniejsze życzenia.

Aby Wielkanoc była czasem radości,  
pokoju oraz miłości, wspólnych  

i wyjątkowych chwil w gronie najbliższych.  
A pisanki wielkanocne, będące nie tylko 

symbolem życia i odrodzenia,  
niech wniosą do domów obfitość  

i dostatek na każdy dzień. 

Wesołego Alleluja!

       Szanowni Państwo,
Drogie Legniczanki,                                 

           Drodzy Legniczanie

Tadeusz Krzakowski
Prezydent Legnicy

Legnica 2024

Wesołego Alleluja!

Prezydent 
Legnicy
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- Jesteśmy pierwsi pod 
kreską - precyzuje Justyna 
Teodorczyk, dyrektor Gale-
rii Sztuki w Legnicy. Złożyła 
odwołanie od decyzji ministra 
i nie traci nadziei, że Legnicki 
Festiwal Srebro „przeskoczy” 
z listy rezerwowej do grupy 
wydarzeń wspieranych przez 
MKiDN.

Jego ranga i prestiż są 
niepodważalne. Dla artystów 
zajmujących się tworzeniem 
biżuterii to jedna z dwóch naj-
ważniejszych imprez na świe-

cie. Potwierdzają to liczby. Na 
stanowiący jądro LFS 32. Mię-
dzynarodowy Konkurs Sztuki 
Złotniczej Empatia nadesłano 
pół tysiąca prac stworzonych 
przez 288 artystów z aż 45 
krajów, co jest absolutnym re-
kordem.

Wybór laureatów był zada-
niem jury, któremu w tym roku 
przewodniczył profesor Cha-
ron Kransen. W Nowym Jorku 
prowadzi galerię z biżuterią ar-
tystyczną z całego świata. Wy-
kładał współczesną biżuterię i 
prowadził kursy mistrzowskie 
dla studentów oraz profesjona-
listów w Ameryce Północnej, 
Europie, Australii, Ameryce 

Południowej i Azji.- Pierwszą 
myślą, jaka towarzyszyła mi po 
otrzymaniu zaproszenia z Le-
gnicy, było „Och, co za wspa-
niały zaszczyt!”. Ale to choler-
nie ciężka praca - wyznaje.

Ogromna ilość dzieł zgło-
szonych do konkursu, ich róż-
norodność, oszałamia. - Tak 
wiele koncepcji, pomysłów 
artystów, którzy pozostają wol-
nymi duchami, niezwykle od-
działuje na wyobraźnię - mówi 
Charon Kransen. - Głównym 
wyzwaniem dla jury była decy-
zja, co tak naprawdę oceniamy: 
jakość artystyczną, jakość tech-
niczną czy treść pracy, Sam 
temat tegorocznego konkursu 

(Empatia) okazał się bardzo 
szeroki. Po burzliwej nocy 
ustaliliśmy jednak, które z prac 
powinny zostać nagrodzone.

Japońska artystka Mari 
Ishikawa, która miała udział 
w tym werdykcie, cieszy się, że 
na liście uczestników jest dużo 
nowych nazwisk. To - jej zda-
niem - dobrze wróży na przy-
szłość.

Prof. Sławomir Fijałkow-

ski - jedyny stały członek jury 
- uważa, że m.in. po ponad 30 
latach legnickiego konkursu 
biżuteria artystyczna to jedna 
z lepiej udokumentowanych 
dziedzin sztuki w ujęciu glo-
balnym. - Myślę, że pokonkur-
sowa wystawa będzie bardzo 
ciekawa dla międzynarodowej 
publiczności - ocenia prof. Fi-
jałkowski.

Pokonkursowa wystawa a 

właściwie dwie, bo jak zwykle 
w opozycji do oficjalnej selekcji 
w holu Teatru Modrzejewskiej 
zaprezentowane zostaną pra-
ce odrzucone przez jury. Tzw. 
„Holownia” to ciekawa szansa 
konfrontacji gustów widzów ze 
spojrzeniem ekspertów.

Piotr Kanikowski
FOT.  

PIOTR KANIKOWSKI

Jury wybrało laureatów 32. 
Międzynarodowego Konkursu 
Sztuki Złotniczej Empatia, ale 
werdykt pozostanie tajemni-
cą mniej więcej do połowy 
maja, czyli Kulminacji Le-
gnickiego Festiwalu Srebro. 
Przygotowania do imprezy 
przebiegają w atmosferze 
niepewności i rozgoryczenia, 
bo choć to wydarzenie o ran-
dze światowej, Galeria Sztuki 
w Legnicy nie zakwalifikowa-
ła się na dofinansowanie z 
Ministerstwa Kultury i Dzie-
dzictwa Narodowego.

Srebro błyszczy na cały świat
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Do debaty przystąpili 
wszyscy kandydaci tzn. Ma-
ciej Kupaj (Komitet Wybor-
czy Koalicja Obywatelska), 
Tadeusz Krzakowski (Ko-
mitet Wyborczy Wyborców 
Tadeusza Krzakowskiego), 
Bartłomiej Rodak (Komitet 
Wyborczy Wyborców Le-
gnica Od Nowa) oraz Joanna 
Śliwińska-Łokaj (Komitet 
Wyborczy Prawo i Sprawie-
dliwość).

Pytania zadawali studen-
ci z Koła Naukowego Secure 
Diversitas, działającego przy 
Wydziale Nauk Społecznych 
i Humanistycznych, oraz 
słuchaczka Uniwersytetu III 
Wieku w Collegium Witelo-
na w Legnicy. Reguły debaty 
ograniczały czas wypowiedzi 
do dwóch minut. Przestrze-
gania zasad pilnował peł-
niący honory gospodarza dr 
Andrzej Szczepański - dok-
tor nauk humanistycznych z 
zakresu nauki o polityce, ma-
gister politologii, wykładow-
ca akademicki Collegium 
Witelona.

W pierwszej rundzie 
kandydaci mieli opowiedzieć 
o działaniach, jakie podej-
mą, aby powstrzymać proce-
sy wyludniania się Legnicy i 

zanikania lokalnego biznesu.
Joanna Śliwińska-Łokaj 

mówiła ogólnie, że trzeba 
tworzyć dobre warunki dla 
młodych, by nie wyjeżdżali, 
i dla firm, by mogły znaleźć 
w Legnicy pracowników. Na-
rzekała na lata 90-te, kiedy 
wpuszczono do miasta hi-
permarkety, które zniszczyły 
drobny handel. Z konkretów 
wymieniła tylko uruchamia-
nie terenów pod zabudowę 
jednorodzinną.

Tadeusz Krzakowski w 
swej wypowiedzi skupił się 
na wykazaniu, że Legnica ma 
potencjał (strefa, szkolnictwo 
zawodowe, klasy patronac-
kie), który służy gospodarce. 
- Inwestujemy w infrastruk-
turę, drogi, uzbrojenie, co 
przyciąga inwestorów - mó-
wił.- Otwieramy się też na 
potencjał sąsiednich gmin.

Bartłomiej Rodak za-
czął od wytknięcia obecnym 

władzom Legnicy ubiegło-
rocznej horrendalnej pod-
wyżki podatku od nieru-
chomości, co uderzyło w 
lokalnych przedsiębiorców. 
Zapowiedział rozsądną po-
litykę podatkową, polegającą 
na zróżnicowaniu stawek dla 
małych i dużych przedsię-
biorców oraz zminimalizo-
wanie opłat dla lokali gastro-
nomicznych za ogródki.

Maciej Kupaj sugerował, 
że legnicka gospodarka musi 
się wspierać na trzech pod-
stawach. Jedną jest rozwój 
LSSE i przetwórstwo miedzi. 
Druga to wzmacnianie roli 
miasta jako ośrodka akade-
mickiego. Trzecia - to tury-
styka, gałęź gospodarki, która 
przynosi Dolnemu Śląskowi 
milionowe dochody, kom-
pletnie przez władze Legnicy 
zaniedbana.

W drugiej rundzie kan-
dydaci prezentowali swą 

ofertę rozrywek dla młodych.
Ponieważ hałasy w cen-

trum miasta niektórym 
przeszkadzają, Joanna Śli-
wińska-Łokaj zaproponowa-
ła stworzenie na obrzeżach 
miasta centrum zabawy dla 
młodych.

Tadeusz Krzakowski 
podkreślał, że prowadzenie 
dyskotek czy lokali gastrono-
micznych nie jest rolą samo-
rządu. Obiecał kolejną krytą 
pływalnię i halę widowisko-
wo-sportową.

Bartłomiej Rodak chciał-
by jako prezydent wrócić do 
zarzuconej umowy o współ-
pracy miasta i PWSZ (dziś 
Collegium Witelona) w 
zakresie budowy hali spor-
towo-widowiskowej na 3 
tysiące miejsc. Musi też być 
wybudowany basen i centrum 
odnowy biologicznej. Zgłosił 
też pomysł bezpłatnej komu-
nikacji dla wszystkich, także 
dla młodzieży.

Maciej Kupaj uważa, że 
przyciągnięcie do miasta tu-
rystów będzie impulsem do 
rozwoju legnickiej gastro-
nomii, ożywi zamierające 
wieczorami miasto. Podczas 
debaty wspomniał też o po-
myśle budowy plaży nad Ka-
czawą.

Trzecie pytanie dotyczyło 
bezpieczeństwa.

Najradykalniejszy pomysł 
zgłosił Bartłomiej Rodak. 
Jego zdaniem należy zlikwi-
dować Straż Miejską w Le-
gnicy a zaoszczędzone w ten 
sposób pieniądze przezna-

czyć na wsparcie policji.
Przeciwko likwidacji 

Straży Miejskiej są pozostali 
kandydaci.

- Nie likwidujemy Straży 
Miejskiej, tylko ją wzmoc-
nijmy - proponuje Maciej 
Kupaj, wskazując, że policja 
cierpi nie tyle na brak pienię-
dzy, co na problemy kadrowe. 
On widzi potrzebę moderni-
zacji i rozbudowy przestarza-
łego systemu monitoringu.

- Na likwidację zawsze 
jest czas - polemizowała z 
Bartłomiejem Rodakiem 
Joanna Śliwińska-Łokaj. - 
Trzeba wzmocnić policję i, 
być może, inaczej zorgani-
zować Straż Miejską, żeby 
wspierała policję.

- Monitoring to tylko 
sprzęt, kluczowy jest czło-
wiek do jego obsługi. Doku-
pujemy patrole policji, dofi-
nansowujemy zakupy sprzętu 
dla funkcjonariuszy - bronił 
się prezydent Tadeusz Krza-
kowski.

- Legnica wydaje rocznie 
na policję 50 tysięcy złotych, 
a Lubin 700 tys. zł - doga-
dywał mu Bartłomiej Rodak.

W ostatniej rundzie kan-
dydaci dostali szansę na za-
rysowanie swej polityki se-
nioralnej. Pytanie odnosiło 
się jednak do nienajlepszej 
kondycji finansowej seniorów 
i możliwości bezpłatnego ko-
rzystania z oferty miasta.

Maciej Kupaj wspo-
mniał o Karcie Mieszkańca 
Legnicy, na podstawie któ-
rej osoby płacące podatki w 

Legnicy będą miały szereg 
zniżek i ulg. Inny pomysł, 
który wychodzi naprzeciw 
zapotrzebowaniu najstar-
szego pokolenia, to projekt 
"Złota raczka dla seniora", 
czyli bezpłatna albo niedroga 
pomoc przy naprawie domo-
wych usterek.

Joanna Śliwińska-Łokaj 
uważa, że stowarzyszenia i 
kluby dla seniorów w Legni-
cy dobrze funkcjonują i wy-
starczy wspierać je z budżetu 
miasta. Ratusz mógłby np. 
organizować wyjścia na Aqu-
aFun.

Tadeusz Krzakowski 
wskazywał, że miasto dba o 
seniorów: - Korpus Wspar-
cia Seniorów, uniwersytety 
III wieku, zajęcia "Senior na 
fali" -wyliczał. -Będziemy 
kontynuować zajęcia na ba-
senie. Otworzymy Bąbelka. 
Chcemy wprowadzać Karty 
Seniora, ulgi dla tej grupy 
mieszkańców.

– Mój pomysł to 
bezpłatna komunikacja dla 
wszystkich - mówił Bar-
tłomiej Rodak. - Będziemy 
starali się też dołączyć do 
programu Opaska Życia i 
zapewnić legnickim senio-
rom opaski monitorujące 
podstawowe funkcje życiowe. 
Planuję też stworzyć na Pie-
karach 50-hektarowy park, 
gdzie będą mogli wypoczy-
wać.

Piotr Kanikowski
FOT. COLLEGIUM 

WITELONA

Debata wyborcza w Witelonce
Gospodarka, młodzież, bez-
pieczeństwo i seniorzy - to 
tematy debaty wyborczej z 
udziałem czworga kandyda-
tów na prezydenta Legnicy, 
zorganizowanej w Collegium 
Witelona Uczelnia Państwo-
wa. Najwięcej konkretów 
było w odpowiedziach wal-
czącego o szóstą kadencję 
Tadeusza Krzakowskiego, 
najwięcej ogólników padło z 
ust Joanny Śliwińskiej-Łokaj, 
kandydatki PiS-u, ale poziom 
był wyrównany i trudno po-
wiedzieć, by któryś z uczest-
ników debaty zdeklasował 
pozostałych. 
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Roboty budowlane obej-
mować będą: wzmocnienie 
nawierzchni jezdni, budowę 
azylów dla pieszych, przebu-
dowę zatok autobusowych, 
budowę ścieżek rowerowych 
oraz przebudowę istnieją-
cych chodników i zjazdów. 
Jednym z istotnych elemen-
tów projektu jest także wy-
miana oświetlenia ulicznego 
na nowe energooszczędne w 
ciągu al. Rzeczypospolitej na 
odcinku od al. Piłsudskiego 
do ul. Okrężnej.

- Przebudowa al. Rzeczy-
pospolitej to kolejna inwesty-
cja w poprawę infrastruktury 
drogowej w Legnicy. Dzięki 

temu mieszkańcy będą mogli 
korzystać z tej ważnej arterii 

w sposób bardziej bezpieczny 
i komfortowy- mówi prezy-

dent Tadeusz Krzakowski. Źródło: Urząd Miasta  
w Legnicy

FOT.  URZĄD MIASTA  
W LEGNICY

Firma GM Roads Polska wy-
grała przetarg na przebudo-
wę al. Rzeczypospolitej na 
odcinku od ul. Kaczawskiej 
do ul. Legionów oraz budowę 
oświetlenia ulicznego odal. 
Piłsudskiego do ul. Okręż-
nej. Oferta zwycięskiej firmy 
to 9 mln 712 tys. zł. Miasto 
przeznaczyło na tę inwestycję 
10 mln 085 tys. zł. Prace roz-
poczną się gdy będzie możli-
wy przejazd ul. Okrężną.

Legnica ma wykonawcę al. Rzeczypospolitej
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O ustaleniach w tej 
sprawie informuje Telewi-
zja Regionalna w materiale 
Pawła Pawlucego i Bartło-
mieja Rydza. Jan S. był pra-
cownikiem spółki Partner 
Medica, wykonującej usługi 
dla szpitala. Zajmował się 
porządkami na zewnątrz 
budynku. 21 grudnia 2023 

r. podczas wyrzucania od-
padów komunalnych do 
metalowego kontenera na 
śmieci w pobliżu lądowiska 
helikopterów opadła mu na 
głowę ważąca około 30 kilo-
gramów pokrywa śmietnika.

Kontener - jak ustaliła 
Państwowa Inspekcja Pra-
cy - nie miał zabezpieczeń 
chroniących przed takim 
wypadkiem. Tego dnia jej 
podtrzymanie było trudne, 
bo po deszczu była śliska, 
wiał silny wiatr.

Po wypadku Jana S. 
odnalazł inny pracownik. 
Mężczyzna był reanimowa-
ny i w stanie śpiączki farma-
kologicznej hospitalizowany 

w Wojewódzkim Szpitalu 
Specjalistycznym w Legnicy.

Badający okoliczności 
śmierci Jana S. funkcjona-
riusze z Komendy Miej-
skiej Policji uznali, że nie 
ma  danych dostatecznie 
uzasadniających podejrzenie 
popełnienia przestępstwa. 
Prokuratura Rejonowa w 
Legnicy zatwierdziła decy-
zję o umorzeniu postępo-
wania.

Ale czynności w tej spra-
wie prowadzi również Pań-
stwowa Inspekcja Pracy w 
Legnicy pod kątem narusze-
nia przepisów BHP. Grozi 
za to do 30 tys. zł grzywny.

Piotr Kanikowski

Apel o maksymalną 
mobilizację, sto telefonów 
do znajomych, aktywność 
w mediach społecznościo-
wych, chodzenie od domu 
do domu, rozmowy z wybor-
cami, itd. wracał jak refren. 
Poza Robertem Kropiwnic-
kim powtarzali go obecni 
na legnickiej konwencji 
wojewoda dolnośląski Ma-
ciej Awiżeń, poseł Michał 
Jaros jako przewodniczący 
wojewódzkich struktur KO 
i poszczególni kandydaci 
wywoływani z sali na scenę.

Do Legnicy przyjechali 
kandydaci KO do sejmiku z 
różnych stron Dolnego Ślą-
ska, ich rodziny, działacze i 
sympatycy partii. W sumie 
300-400 osób.

- 1 261 kandydatek i 
kandydatów Koalicji Oby-
watelskiej staje do bitwy 
o Dolny Śląsk na różnych 
szczeblach samorządu - 
ogłaszał Michał Jaros.

W odróżnieniu od piąt-
kowej prezentacji kandyda-
tów na radnych z komitetu 
Tadeusza Krzakowskiego, 
gdzie nastroje były raczej 
minorowe, regionalna kon-
wencja Koalicji Obywatel-
skiej tchnęła entuzjazmem, 
nadzieją, determinacją. Naj-
większe emocje wywoływali 

Maciej Kupaj - kandydat 
na prezydenta Legnicy - i 
przedstawiana jako przy-
szła wiceprezydent miasta 
Aleksandra Krzeszewska. 
Witano ich euforycznie, a 
w trakcie spontanicznej se-
sji zdjęciowej przy ściance 
oblegano niczym gwiazdy 
filmu.

- Legnica ma dziś wiel-
ką szansę na zmianę - pod-
kreślał już na początku spo-
tkania Robert Kropiwnicki. 
-To jest dla nas, legniczan, 
wytęskniony moment. Od 
wielu lat nasze miasto bo-
ryka się z szarzyzną, ba-
łaganem, nieporadnością, 
betonozą i aneksozą. Tak 
nie musi być. Gwarancją 
dobrych zmian są Maciej 
Kupaj i Ola Krzeszewska.

- Przedreptaliśmy już 
po Legnicy 200 kilometrów 
– mówił Maciej Kupaj. Na 
konwencji towarzyszyły mu 
żona Karolina, córka i sy-
nek.

Aleksandra Krzeszew-
ska prosiła o udział w wy-
borach, bo jeśli teraz się nie 
uda, to następna szansa na 
zmianę będzie za 5 lat. - 
Wydawałoby się, że 5 lat to 
niewiele, ale przypomnijcie 
sobie swoje zdjęcia sprzed 5 
lat - żartowała ze sceny.

Ta para spontanicznie 
trochę skradła show kan-
dydatom do sejmiku, dla 
których zorganizowano le-
gnicką konwencję. Koalicja 
Obywatelska chce odbić 
Dolny Śląsk Prawu i Spra-
wiedliwości oraz Bezpartyj-
nym Samorządowcom. Aby 
mogła rządzić samodzielnie, 
potrzebuje 19 mandatów.

Jedynką w okręgu nr 1 
(Wrocław) jest Sławomir 

Piechota, w okręgu nr 2 
(tzw. obwarzanku wrocław-
skim) - Wojciech Bochanak, 
w okręgu nr 3 (wałbrzy-
skim) - Alina Szełemiej, 
w okręgu nr 4 (jeleniogór-
skim) - Jerzy Pokój.

W okręgu legnickim 
liderem listy jest Jarosław 
Rabczenko, który po 10 
latach w Radzie Miejskiej 
Legnicy zdecydował się 
zawalczyć o miejsce w sej-
miku. - Za punkt honoru 

postawiłem sobie dopil-
nowanie, aby strumień eu-
ropejskich środków służył 
sprawiedliwie wszystkim 
mieszkańcom Dolnego 
Śląska. Aby nie było samo-
rządów pokrzywdzonych i 
uprzywilejowanych - mówił 
Jarosław Rabczenko.

Wśród zadań na bieżącą 
kadencję wymienił budowę 
obwodnicy Złotoryi, zaże-
gnanie żenującej sytuacji z 
traktowaniem Teatru Mo-

drzejewskiej przez prezy-
denta Legnicy, likwidację 
stref wykluczenia komuni-
kacyjnego, w tym włączenie 
Polkowic do sieci kolejowej.

Jadwiga Szeląg, numer 
dwa na liście KO, wytykała 
prezydentowi Tadeuszowi 
Krzakowskiemu brak tro-
ski o legnicki szpital. - Ni-
gdy w żaden sposób go nie 
wspierał - mówiła z gory-
czą. Oburzała się też na PiS, 
że 3 lata trzymano w szu-

fladzie wniosek o zgodę na 
budowę obwodnicy, przez 
co wszystkie zezwolenia się 
zdezaktualizowały i sprawę 
trzeba zaczynać od począt-
ku.

- W sprawie nowego 
szpitala onkologicznego we 
Wrocławiu PiS nie wyszedł 
poza papierologię -mówiła. 
- My go zbudujemy.

Piotr Kanikowski
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Wielkie nadzieje Koalicji Obywatelskiej 
- Musimy zrobić drugi krok, 
bo bez tego nasze państwo 
będzie kulało - apelował w 
sobotę wiceminister Robert 
Kropiwnicki podczas Regio-
nalnej Konwencji Wybor-
czej Koalicji Obywatelskiej 
w Legnicy. - Kiedy przed 15 
października mówiłem, że 
zwyciężymy, nie wszyscy w 
to wierzyli. Teraz też mówię: 
zwyciężymy!

Podstępna wałbrzyszanka za-
ciągała pożyczki akonto męż-
czyzn, którzy próbowali ją za-
ciągnąć do łóżka. W paradę 
weszli jej jednak policjanci z 
Bolkowa...

Śledczy nie dopatrzyli się 
winy osób trzecich w tragicz-
nym zdarzeniu, do którego 
doszło w grudniu w Woje-
wódzkim Szpitalu Specjali-
stycznym w Legnicy. 68-letni 
mężczyzna zmarł uderzony 
w głowę klapą metalowego 
kontenera na odpady.

Romans na (para)bank Klapa zabiła człowieka

- Policjanci zajmujący 
się zwalczaniem przestęp-
czości gospodarczej Komi-
sariatu Policji w Bolkowie 
wpadli na trop 29-letniej 
oszustki. Kobieta podejrza-
na jest o dokonanie wyłu-
dzeń kilku pożyczek, w któ-
rych podawała się za inne 
osoby.- informuje asp. sztab. 
Ewa Kluczyńska, oficer pra-
sowa Komendy Powiatowej 

Policji w Jaworze.
Ciekawy jest sposób 

działania oszustki. Wał-
brzyszanka umawiała się 
na randki z mężczyznami 
poznanymi za pośrednic-
twem portalu randkowego,. 
Podczas spotkań podstępem 
fotografowała dowody oso-
biste swoich ofiar. Potem 
posługiwała się tymi danymi 
osobowymi, zaciągając przez 
internet pożyczki na kon-
to nieświadomych niczego 
absztyfikantów.

-Oszustka swój prze-
stępczy proceder rozpoczęła 
w sierpniu 2019 roku. Dzia-
łała na terenie powiatu ja-
worskiego. Dotychczas usły-

szała zarzuty wyłudzenia 
blisko 3 tysięcy złotych. W 
prowadzonym dochodzeniu 
policjanci ustalili do tej pory 
pięciu pokrzywdzonych. W 
dalszym ciągu gromadzo-
ny jest materiał dowodowy 
przeciwko 29-latce. Nie-
wykluczone, że oszukanych 
w ten sposób może być o 
wiele więcej - dodaje asp. 
Ewa Kluczyńska. - 29–let-
nia mieszkanka Wałbrzy-
cha usłyszała na razie pięć 
zarzutów dotyczących 
przestępczej działalności. 
Niewykluczone są kolejne 
zarzuty. Sprawa jest rozwo-
jowa.

Piotr Kanikowski
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Na ogół kabaretowy spek-
takl „Portret Polaka po szko-
dzie” Teatr Modrzejewskiej gra 
w swej teatralnej kawiarni, ale 
tym razem Piękna Helena prze-
niesie się na Scenę Gadzickiego. 
W trakcie występu artyści będą 
licytować m.in. wspomniany 
winyl Janerki, płytę Maryli Ro-
dowicz z autografem artystki, 
podpisane przez autorki książki 
Marii Peszek, Joanny Bator czy 
Doroty Masłowskiej.

Na ten wyjątkowy wieczór 
obowiązują dwa rodzaje biletów: 
normalny za 50 zł i specjalny za 
100 zł, z którego połowa trafi do 
Stowarzyszenia Medycznego 
Hospicjum dla Dzieci Dolnego 
Śląska „Formuła Dobra”.

Od stacjonarnych   różnią 
się tym, że to zwyczajne domy, 
zwyczajne mieszkania. Zwy-
czajne - i niezwyczajne, przez 
terminalną chorobę któregoś z 
domowników. W takie domy 
wchodzi „Formuła Dobra”, by 
leczyć, rehabilitować, uśmierzać 
ból pacjentów, ale też na wszel-
kie dostępne sposoby wspierać 
ich rodziny.

„Formuła Dobra” działa 8 
lat i jest największą tego typu 
jednostką medyczną w Polsce. 
Ma swą centralę we Wrocławiu 
i sieć filii m.in. dla pacjentów z 
okolic Legnicy, Chojnowa, Gło-
gowa, Świebodzic, Wałbrzycha, 
Jeleniej Góry, Zgorzelca czy 
Kłodzka. Taka struktura za-
pewnia krótki czas dojazdu do 
pacjenta.

Aktualnie „Formuła Dobra” 
ma pod swoją opieką 160 pa-

cjentów cierpiących na nieule-
czalne choroby.

- W hospicjum dziecięcym 
mamy przede wszystkim do 
czynienia z chorobami neu-
rologicznymi, genetycznymi. 
Wbrew wyobrażeniom oferuje-
my pomoc nie tylko pacjentom 
onkologicznym – informuje le-
karz Krzysztof Szmyd, prezes i 
kierownik „Formuły Dobra”.

Pacjentami domowego ho-
spicjum są noworodki, kilku-
letnie dzieci, nastolatki i młodzi 
ludzie tuż za progiem dorosło-
ści. Stowarzyszenie otacza ich 
całościową, holistyczną opieką, 
dzięki zaangażowaniu 120-oso-
bowego zespołu, w którym są 
m.in. lekarze, pielęgniarki, psy-
chologowie, osoby duchowne, 
pracownicy socjalni i admini-
stracyjni. Częścią „Formuły Do-
bra” jest hospicjum perinatalne 
dla rodzin, które w czasie ciąży 
dowiedziały się o nieuleczal-
nej chorobie swego dziecka, i 
Grupy Wsparcia dla Rodzin po 
Stracie.

- Nie znam placówki me-
dycznej pracującej z takim za-

angażowaniem i oddaniem jak 
„Formuła Dobra” - mówi Jacek 
Głomb, dyrektor Teatru Mod-
rzejewskiej w Legnicy.

- Hospicjum jest bardzo 
blisko rodziny - mówi psycho-
log Anna Gil-Gumowska, wi-
ceprezes stowarzyszenia. - Sta-
jemy się po trosze częścią tego 
domu. Chcemy reagować na 
wszelkie problemy rodzin, nie 
tylko kwestie medyczne, ale też 
np. socjalne. Jeśli mogą pomóc 
zabiegi ponad te gwarantowane 

przez system opieki zdrowotnej 
albo jeśli pojawia się potrzeba 
wyjazdu, wypoczynku, to te ro-
dziny mogą na nas liczyć.

I tu pojawia się przestrzeń 
dla teatru, bo na ten „nadda-
tek” nie wystarczają środki z 
kontraktu z Narodowym Fun-
duszem Zdrowia. Aby zdobyć 
pieniądze na działalność perso-
nel hospicjum wspierany przez 
wolontariuszy organizuje wiele 
akcji charytatywnych, zbiórek i 
kwest. Ambasadorami „Formu-

ły Dobra” są Bożena i Lech Ja-
nerkowie, a od roku hospicjum 
może liczyć też na przyjaciół 
z Teatru Modrzejewskiej. W 
kwietniu 2023 roku dla dzieci 
z hospicjum legniccy aktorzy 
zagrali inspirowany Szekspirem 
„Świat na głowie” i - jak mówi 
Jacek Głomb  - to była udana 
akcja.

Piotr Kanikowski
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Teatr z Formułą Dobra
Po raz drugi drużyna Teatru 
Modrzejewskiej łączy siły z 
drużyną „Formuły Dobra” 
- stowarzyszenia, które pro-
wadzi domowe hospicjum 
dla dzieci z Dolnego Śląska. 
5 kwietnia kabaret Piękna 
Helena wystawi w Legnicy 
program oparty na tekstach 
Jacka Kaczmarskiego. Do 
hospicjum trafi część pienię-
dzy z biletów wstępu i cały 
dochód z licytacji rozmaitych 
rarytasów, w tym najnowsze-
go albumu Lecha Janerki z 
autografem.
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Złote RROGi dla huty i Volkswagena

Nagroda „Złote RRO-
Gi” to wyróżnienie przed-
siębiorców, którzy osią-
gają najlepsze wyniki 
ekonomiczne, przyczyniają 
się do rozwoju gospodarki 
lokalnej i krajowej, prze-
strzegają zasad odpowie-
dzialnego biznesu oraz 
etyki biznesowej, stanowiąc 
wzór do naśladowania dla 
innych organizacji. Właśnie 
takimi firmami okazały się 
Huta Miedzi „Legnica” oraz 
Volkswagen Motor Polska.

– Nagroda gospodarcza 
„Złote RROGi” powstała 
z myślą o docenieniu kon-
kretnych firm stojących za 
wieloma sukcesami gospo-
darczymi na Dolnym Ślą-
sku. Gratuluję zwycięzcom 
– Hucie Miedzi „Legnica” 
oraz firmie Volkswagen 
Motor Polska. To podmioty, 
z którymi Legnicka Spe-
cjalna Strefa Ekonomiczna 
współpracuje od wielu lat. 
Powstanie nowoczesnego 
górnictwa i hutnictwa na 
terenach Zagłębia Mie-
dziowego jest powodem do 
dumy nie tylko dla miesz-
kańców regionu, to też wiel-
ki sukces narodu polskiego. 
Volkswagen Motor Pol-
ska nieustannie się rozwija 
oraz wdraża innowacyjne 
rozwiązania w produkcji 
wysokoprężnych jednostek 
napędowych o najnowo-
cześniejszej konstrukcji na 
gigantyczną skalę. Cieszę 
się, że Podstrefa LSSE w 
Polkowicach okazała się 
dobrym miejscem do pro-
wadzenia biznesu. Wyróż-
nienia jak najbardziej zasłu-
żone – mówi Przemysław 
Bożek, prezes Legnickiej 

Specjalnej Strefy Ekono-
micznej.

Posiedzenie RROG w 
Centrum Konferencyjnym 
LSSE w Legnicy zainau-
gurował zarząd Legnickiej 
Specjalnej Strefy Ekono-
micznej, prezes Przemysław 
Bożek oraz wiceprezes Piotr 
Bober, którzy wraz z Ada-
mem Babuśką, przewodni-
czącym Rady i Marcinem 
Jednorałem, przewodniczą-
cym Kapituły, wręczyli na-
grody wyróżnionym.

– Składam serdecz-
ne gratulacje zwycięzcom 
pierwszej edycji naszego 
konkursu. Huta Miedzi 
„Legnica” oraz Volkswagen 
Motor Polska to organiza-
cje, które od dziesięcioleci 
budują regionalną gospo-
darkę, dlatego bardzo się 
cieszę, że zostały wyróżnio-
ne w „Złotych RROGach”. 
Nadzór merytoryczny nad 
przeprowadzeniem plebi-
scytu sprawowała kapituła 
powołana przez Radę, w 
gronie której znaleźli się 
m.in. eksperci z dziedziny 
gospodarki, a także przed-
stawiciele firm i instytucji 
promujących przedsię-

biorczość – dodaje Adam 
Babuśka, przewodniczący 
Rady Rozwoju Obszaru 
Gospodarczego LSSE.

Obrady były także oka-
zją do rozmów na temat 
bieżących spraw regionu. W 
programie znalazły się rów-
nież wystąpienia zaproszo-
nych gości. Mariusz Horbal, 
główny specjalista ds. tech-
nologicznych z Huty Mie-
dzi „Legnica” opowiedział 
członkom Rady o siedmiu 
dekadach huty – jej historii, 
rozwoju, działalności pro-
dukcyjnej, a także oddzia-
ływania na życie społeczne i 
kulturalne Legnicy. Michał 
Popławski z Biura Komuni-
kacji i Promocji Volkswagen 
Motor Polska podsumował 
25 lat działalności spółki. 
Justyna Młynarz, kierow-
nik Biura Regionalnego we 
Wrocławiu z Polsko-Nie-
mieckiej Izby Przemysło-
wo-Handlowej zaprezen-
towała uczestnikom ofertę 
AHK Polska.

– Dla Huty Miedzi 
„Legnica”, wchodzącej w 
skład grupy KGHM Polska 
Miedź, otrzymana nagroda 
jest ogromnym wyróżnie-

niem. Tym bardziej czujemy 
się zaszczyceni, że jest to 
nagroda, która została wrę-
czona po raz pierwszy przez 
Radę Rozwoju Obsza-
ru Gospodarczego LSSE. 
Pokazuje to wkład, który 
wnosi Huta Miedzi „Legni-
ca” zarówno w działalność 
związaną z rozwojem na-
szego regionu, a także ak-
tywność na rzecz mieszkań-
ców miasta Legnica – mówi 
Mariusz Horbal, główny 
specjalista ds. technologicz-
nych KGHM Polska Miedź 
Oddział Huty Miedzi „Le-
gnica”.

– W imieniu Volkswa-
gen Motor Polska pragnę 
podziękować za przyznaną 
nagrodę i 25 lat współpra-
cy. Mam nadzieję, że nasza 
firma i Legnicka Specjalna 
Strefa Ekonomiczna będą 
miały okazję przez kolejne 
lata dobrze prosperować i 
będziemy dalej produkować 
nowej generacji silniki, a 
także produkty przeznaczo-
ne dla elektromobilności, 
które będą marką Made in 
Polkowice i będą świad-
czyły o tym, że jesteśmy w 
stanie zagwarantować naj-

wyższą jakość właśnie tutaj 
w Polsce, na Dolnym Ślą-
sku, w Polkowicach – mówi 
Michał Popławski z Biura 
Komunikacji i Promocji 
Volkswagen Motor Polska.

Rada Rozwoju Obszaru 
Gospodarczego LSSE zo-
stała powołana pod koniec 
listopada 2021 roku jako 
organ wspierający rozwój 
przedsiębiorczości w re-
gionie. Aktualnie liczy 28 
członków. Głównym celem 
RROG jest przedstawianie 
opinii i wniosków w spra-
wach dotyczących prowa-
dzenia działalności gospo-
darczej na terenie Obszaru 
oraz proponowanie kie-
runków na rzecz poprawy 
otoczenia przedsiębiorstw, 
a także rozwoju społecz-
no-gospodarczego. Rada 
może przedstawiać wła-
dzom jednostek samorządu 
terytorialnego rekomenda-
cje w zakresie działań, któ-
re mogą przyczynić się do 
zwiększenia atrakcyjności 
inwestycyjnej danej gminy 
lub powiatu.

Źródło: LSSE
FOT. LSSE

Rozstrzygnięto konkurs o 
nagrodę gospodarczą „Złote 
RROGi” organizowany przez 
Radę Rozwoju Obszaru Go-
spodarczego Legnickiej Spe-
cjalnej Strefy Ekonomicznej. 
Była to pierwsza edycja ple-
biscytu, który miał na celu 
uhonorowanie zasłużonych 
przedsiębiorców z regionu. 
Nagrodę główną otrzymał 
KGHM Polska Miedź Oddział 
Huty Miedzi „Legnica”, a 
nagrodę specjalną Volkswa-
gen Motor Polska. Statuetki 
laureatom wręczono podczas 
posiedzenia Rady w Centrum 
Konferencyjnym LSSE w Le-
gnicy.
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Cała drużyna Tadeusza Krzakowskiego

Doktor Agnieszka Bąk, 
która została jedynką w okręgu 
nr 1, jest członkiem Klubu Le-
wicy, specjalistką od ekonomii i 
finansów wykładającą na Uni-
wersytecie Ekonomicznym we 
Wrocławiu. Z kolejnych miejsc 
startują nauczycielka i społecz-
niczka Joanna Masojć, prezes 
Młodzieżowego Klubu Spor-
towego Miedź Legnica Piotr 
Piwowarczyk, administraty-
wista Arkadiusz Zając z Pol-
skiego Stronnictwa Ludowe-
go,Anna Panaś - ekonomistka, 
bisneswomen, kierowniczka 
drużyny w MSPR Siódemka 
i Izabela Lange, społeczniczka 
zaangażowana we wspólnoty 
mieszkaniowe. Ostatnie, eks-
ponowane, miejsce na liście 
przypadło Ryszardowi Kępie, 
cenionemu lekarzowi i radne-
mu z ogromnym stażem.

Równie wielkim doświad-
czeniem samorządowym wy-
różnia się Wojciech Cichoń, 
lider listy w okręgu nr 2. To 
przez lata jeden z najbliższych 
współpracowników Tadeusza 
Krzakowskiego, menadżer z 
gruntowną wiedzą z zakresu 
zarządzania inwestycjami pu-
blicznymi, aktualnie zatrud-
niony jako dyrektor wydziału 
dróg i mostów w legnickim 
starostwie. Numerem dwa jest 
radna czterech kadencji Gra-
żyna Pichla -pedagog, logope-
da, doradca zawodowy. Dalsze 
miejsca zajmują wielokrotna 
medalistka mistrzostw Euro-
py i świata, działaczka spor-
towa oraz trenerka Marzanna 
Stawarz z Legnickiego Klubu 
Taekwon-do, działacz spor-
towy Wiktor Czepułkowski, 
Agnieszka Pacanowska-Cho-
lewińska - prezeska Towa-
rzystwa Miłośników Legnicy, 
radny Sławomir Kozioł repre-
zentujący środowisko senio-
rów oraz Bożena Sikora, za-
rządzająca rodzinną firmą jako 
menadżer. Ósemką w okręgu 

nr 2 jest aktualny zastępca 
prezydenta Legnicy Krzysztof 
Duszkiewicz.

Na pierwszym miejscu w 
okręgu nr 3 Tadeusz Krzakow-
ski wystawił byłego radnego 
Sławomira Skowrońskiego, 
obecnie zawodowo związa-
nego z Collegium Witelona. 
Tuż za nim kandyduje radna 
Bogumiła Słomczyńska, wy-
jątkowa nauczycielka ceniona 
przez kolejne pokolenia le-
gniczan. Numer trzy to Wal-
demar Kubas z Polski 2050, 
menadżer. Na liście są również 
nauczycielka i wicedyrektorka 
Zespołu Szkół Samochodo-
wych w Legnicy Beata Kar-
towicz,  chirurg, były poseł 
Samoobrony Hubert Costa, 
Michał Tryszpiot z PSL-u 
oraz Anna Wolniewicz - tre-
nerka piłki ręcznej, nauczy-
cielka, dyrektorka Prywatnego 
Liceum Ogólnokształcącego. 
Listę zamyka radny Ignacy 
Bochenek - menadżer, były 
wiceprezydent, wicewojewo-
da dolnośląski i wiceminister 
Skarbu Państwa.

W okręgu nr 4 lokomo-
tywą listy jest sam Tadeusz 
Krzakowski. Wysokie miej-
sca dostali jego sprawdzeni 
współpracownicy: radny Piotr 
Żabicki oraz radna i apte-
karka Elżbieta Dybek. Na 
dalszych pozycją są legnicka 
przedsiębiorczyni Katarzy-
na Sąsiada, prawnik Tomasz 
Strojek - rewelacyjny w roli 
Miejskiego Rzecznika Konsu-
mentów, kolejna bizneswomen 
Małgorzata Popiwczak oraz 
Iwona Kowalik -położna z 
Wojewódzkiego Szpitala Spe-
cjalistycznego w Legnicy. Na 
ósmym miejscu pojawiła się 
radna Krystyna Barcik, była 
dyrektor legnickiego szpitala 
z ogromnym doświadczeniem 
samorządowym.

Wśród gości politycznego 
eventu jako przedstawiciele 
Trzeciej Drogi byli obecni wi-
ceprezes zarządu wojewódz-
kiego Polskiego Stronnictwa 
Ludowego Radosław Zysnar-
ski oraz związany z Polską 
2050 Szymona Hołowni wice-
starosta polkowicki Jan Woj-
towicz, jedynka na liście TD 
do dolnośląskiego sejmiku. To 
nie przypadek, bo z komitetu 
Tadeusza Krzakowskiego do 
Rady Miejskiej Legnicy jest 
kilka osób z Trzeciej Drogi.

- Wspólnie działamy na 
sukces wyborczy, zarówno na 
poziomie lokalnym, jak regio-
nalnym - podkreślał prezydent. 
Tego wieczoru wielokrotnie 

odwoływał się do swego ha-
sła wyborczego „Wspólnie dla 
Legnicy” i powtarzał, że na 
tym zasadza się istota samo-
rządności.

- Legnica to wspólna spra-
wa - odpowiadał Tadeuszowi 
Krzakowskiemu Jan Wojto-
wicz. - Bardzo cieszę się, że 
ludzie Trzeciej Drogi, nasza 
załoga, może zasilić szeregi 
Pańskiego komitetu. Widzę 
znakomitych i doświadczo-
nych samorządowców, pełnych 
energii i chęci do pracy. Trzy-
mam kciuki i wierzę, że to bę-
dzie dobry wynik.

Prezentując swój komitet 
Tadeusz Krzakowski podkre-
ślał, że ponad połowa osób na 
listach to kobiety (aż 16 na 21 
miejsc).

- Kobiety, wśród nich moja 
żona, zawsze w moim życiu 
były bardzo ważne. Polegałem 
na nich w swym życiu zawodo-
wym i prywatnym, pomagały 
mi pokonywać przeciwności i 
czynić ten świat, mam nadzie-
ję, piękniejszym - mówił pre-
zydent Legnicy.

Wskazywał też inne atuty 
list ze swoimi reprezentanta-
mi: - To doświadczeni samo-
rządowcy ale też ludzie z róż-
nych środowisk, którzy mieli 

i mają coś do powiedzenia w 
życiu naszego miasta. To nie 
są ludzie, którzy pochodzą z 
nadania partyjnego i będą wy-
konywali polecenia partyjne. 
Taka jest nasza drużyna. Tu 
nie ma drużyny partyjnej. Tu 
nie łamie się kręgosłupów. W 
moim komitecie czują się swo-
bodnie. Tą swobodę cenimy. Tą 
swobodę gwarantuję.

Z kandydatów o mikrofon 
poprosił tylko Wiktor Cze-
pułkowski, działacz sportowy i 
spiker na meczach Miedzianki, 
numer 4 na liście w okręgu nr 
2. Nawiązał do historii i połą-
czył ją z przyszłością: - Wy-
bory są 7 kwietnia a dokład-
nie dwa dni później przypada 
rocznica bitwy pod Legnicą. Ja 
myślę, że obudzimy się wów-
czas w Legnicy, która będzie 
zarządzana przez dobrego, 
dotychczasowego gospodarza. 
Nasi ludzie są ambitni i mają 
wpływ na to, co się dzieje w 
mieście Legnica.

Tadeusz Krzakowski wy-
korzystał spotkanie do opo-
wiedzenia o swoim progra-
mie wyborczym na najbliższą 
kadencję. Wskazywał, że jest 
on konsekwencją rozmów z 
mieszkańcami Legnicy, wsłu-
chiwania się w ich potrzeby. 

Dowodził, że jako człowiek z 
ponaddwudziestoletnim do-
świadczeniem i wiedzą o za-
rządzaniu miastem jest gwa-
rantem, że mimo trudnych, 
nieprzewidywalnych warun-
ków zewnętrznych, związa-
nych m.in. z wojną w Ukrainie,   
oczekiwania wyborców docze-
kają się realizacji.

- Będziemy budować duże 
wsparcie dla przedsiębiorców i 
potencjał gospodarczy naszego 
miasta, po to, żeby poprzez ten 
wzrost realizować marzenia 
mieszkańców - zapowiadał 
Tadeusz Krzakowski. - Przy-
szłość Legnicy to również bu-
dowanie kapitału opartego na 
ludziach. Stawiamy na rozwój 
młodego pokolenia i będziemy 
wdrażać koncepcję rozwoju 
szkolnictwa zawodowego.

Prezydent zapowiada 
też wsparcie ekologii i natu-
ralnego środowiska poprzez 
eliminowanie emisji spalin, 
wymianę węglowych kopciu-
chów na bardziej ekologiczne 
formy ogrzewania, podnosze-
nie efektywności energetycz-
nej budynków, także wspól-
notowych, zakładanie parków 
kieszonkowych, rozwój parku 
Miejskiego i Lasku Złotoryj-
skiego, troskę o małą retencję, 

zagospodarowanie wód opa-
dowych, nasadzenia drzew.

- W trosce o środowisko 
będziemy przebudowywać cały 
system komunikacyjny - mó-
wił Tadeusz Krzakowski.

Wśród wyborczych obiet-
nic prezydenta są budowa 
nowoczesnej hali widowi-
skowo-sportowej, centrum 
przesiadkowego przy dworcu 
kolejowym i rozbudowa Let-
niego Parku Wodnego Aqu-
aFun o basen całoroczny ze 
strefą SPA& Wellness. Tade-
usz Krzakowski deklaruje też 
dalszą rozbudowę i moderni-
zację ulic, m.in. Jaworzyńskiej, 
Złotoryjskiej, Mickiewicza, 
Działkowej, Senatorskiej, Po-
znańskiej, Iwaszkiewicza, Ło-
wickiej, Śląskiej, Powstańców 
Śląskich i Gwarnej. Chce bu-
dować ścieżki rowerowe oraz 
chodniki.

Jednym z głównych źró-
deł finansowania mają się stać 
Zintegrowane Inwestycje Te-
rytorialne, w których Legnica 
odgrywa rolę lidera. Tadeusz 
Krzakowski liczy też na środki 
z odblokowanego Krajowego 
Programu Odbudowy.

Piotr Kanikowski
FOT.  
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W Hotelu Qubus Tadeusz 
Krzakowski dokonał prezen-
tacji swojej drużyny i za-
mierzeń na nową kadencję. 
Odzwierciedleniem jego ha-
sła wyborczego „Wspólnie 
dla Legnicy” jest obecność 
na listach ludzi związanych 
z Nową Lewicą oraz Trzecią 
Drogą. Liderami w wyborach 
do Rady Miejskiej w Legnicy 
są Agnieszka Bem (okręg nr 
1), Wojciech Cichoń (okręg 
nr 2), Sławomir Skowroński 
(okręg nr 3) i sam Tadeusz 
Krzakowski (okręg nr 4), ale 
na listach aż skrzy się od in-
nych znanych nazwisk.
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Świetne Targi Pracy w Złotoryi

- To dla nas wszystkich 
znakomita okazja do zapre-
zentowania potencjału go-
spodarczego naszego powia-
tu - mówił podczas otwarcia 
złotoryjski starosta Wiesław 
Świerczyński, który objął 
Targi Pracy swym patrona-
tem. Jednocześnie wskazywał 
na praktyczny aspekt impre-
zy, polegający na ułatwieniu 
kontaktu potencjalnych pra-
cowników z potencjalnymi 
pracodawcami, wymianie in-
formacji, rozpoznaniu moż-
liwości stwarzanych przez 
lokalny rynek pracy oraz 
sprzężony z nim system 
kształcenia zawodowego.

Według starosty, wyzwa-
niem dla lokalnego rynku pra-
cy jest zatrzymanie w powie-
cie ludzi młodych, stojących 
u progu zawodowej kariery. 
Przekonanie ich, że swe pasje 
i aspiracje mogą realizować 
na miejscu. Wicestarosta Ra-
fał Miara osobiście zna osoby, 
które po wyjeździe do pracy 
np. za granicę zdecydowały się 
wrócić, skorzystać z lokalnej 
oferty rynku pracy, wykorzy-
stać zdobyte doświadczenie 
dla dobra miejscowej społecz-
ności.

Wśród odwiedzających 

Targi Pracy w Złotoryi do-
minowała młodzież ze złoto-
ryjskich szkół, ale sporo było 
również osób w wieku pro-
dukcyjnym, poszukujących 
pracy, rozważających zmianę 
pracy lub badających możli-
wość   poszerzenia kwalifika-
cji.

Kluczem do sukcesu zło-
toryjskiej imprezy jest dobór 
wystawców. Zaproszeni w 
tym roku reprezentowali róż-
ne branże. Po raz pierwszy od 
lat tak licznie reprezentowane 
były firmy związane z gór-
nictwem lub jego otoczeniem 
(w tym KGHM Zanam i 
Lubinpex z Grupy Kapitało-
wej KGHM, Lena Wilków, 

częstochowskie spółki Usługi 
dla Górnictwa oraz Przedsię-
biorstwo Usług Górniczych i 
Budowlanych). Pracowników 
poszukiwali lokalni przewoź-
nicy: Koleje Dolnośląskie i 
Miejskie Przedsiębiorstwo 
Komunikacyjne z Legnicy. 
Mocno reprezentowane były 
zakłady z Legnickiej Spe-
cjalnej Strefy Ekonomicz-
nej, takie jak np. Schneider 
Pojemniki Transportowe ze 
Złotoryi, legnicki Winkel-
mann, Gates Polska czy Lear 
Corporation. Oblegano sta-
nowiska służb mundurowych: 
policji, wojska, straży granicz-
nej. Dla tych, którzy nie chcą 
dojeżdżać, ofertę miały zło-

toryjskie firmy: fabryka bom-
bek Vitbis, Przedsiębiorstwo 
Transportowo-Budowlane 
PTB, P.G.H. „Przy Miłej” czy 
prężnie rozwijające się Niepu-
bliczne Przedszkole i Żłobek 
„Pępek Świata”.   Swoje usługi 
polecały firmy zajmujące się 
pośrednictwem pracy. Można 
było skorzystać z pomocy pro-
fesjonalnych doradców zawo-
dowych.

W Złotoryi ze swą ofertą 
edukacyjną pojawiły się szkoły 
i uczelnie, w tym największa w 
regionie uczelnia zawodowa, 
Collegium Witelona w Le-
gnicy. Autorskim pomysłem 
wicestarosty Rafała Miary 
jest uruchomienie w Zespole 

Szkół Zawodowych w Zło-
toryi klasy promedycznej, 
ukierunkowanej na kształce-
nie przyszłych pielęgniarek 
czy ratowników medycznych. 
Ubiegłoroczny nabór zakoń-
czył się sukcesem, a szkoła 
wykorzystała targi, aby pro-
mować nowy kierunek.

Szósta edycja Targów Pra-
cy w Złotoryi zakończyła się 
sukcesem Starosta Wiesław 
Świerczyński jest przekonany, 
że to cenna inicjatywa i musi 
być w następnych latach kon-
tynuowana.

- Szczególnie cieszy mnie, 
że przedsiębiorcy tak aktyw-
nie włączają się w działania 
mające na celu rozwój lokal-

nej społeczności, co w dzi-
siejszych czasach jest bardzo 
ważne i zasługuje na podkre-
ślenie - mówił w trakcie tar-
gów Wiesław Świerczyński. 
- Chciałbym podziękować 
wszystkim, którzy przyłączyli 
się do organizacji tego wy-
darzenia. Dziękuję pracow-
nikom Powiatowego Urzędu 
Pracy z panem dyrektorem 
na czele. Dziękuję wszystkim 
firmom i instytucjom, które są 
partnerami targów. Szczegól-
ne podziękowania kieruję do 
wystawców, którzy zaszczycili 
nas swą obecnością.

Piotr Kanikowski
FOT.  

PIOTR KANIKOWSKI

W ciągu trzech godzin około 
tysiąc osób odwiedziło Targi 
Pracy w Złotoryi. Rekordowa 
była też liczba wystawców 
(63), którzy odpowiedzieli 
na zaproszenie organizatora: 
Powiatowego Urzędu Pracy 
w Złotoryi. Najwyraźniej trzy-
letnia przerwa spowodowana 
m.in. pandemią Covid-19 
wzmogła zapotrzebowanie 
obu stron - pracodawców i 
potencjalnych pracowników 
- na tego rodzaju spotkanie.
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Bal Witelona to wydarze-
nie skierowane do studentów 
i absolwentów Collegium 
Witelona Uczelnia Państwo-
wa (dawniej PWSZ im. Wi-
telona w Legnicy). Pierwszy 
Bal Witelona odbył się w 
ubiegłym roku, z inicjatywy 
Rady Uczelnianej Samorzą-
du Studenckiego Witelonki. 

Był bardzo udany!
W tym roku odbędzie się 

druga edycja Balu Witelona. 
Ponieważ zainteresowanie 
wydarzeniem rośnie z dnia 
na dzień, zapisy zostały prze-
dłużone do 31 marca (pier-
wotnie były do 25 marca).

Collegium Witelona za-
chęca szczególnie absolwen-
tów Uczelni, aby przyszli na 
Bal. Będzie to bowiem wy-
jątkowa okazja, aby odnowić 
znajomości i przyjaźnie ze 
studenckich czasów, powspo-
minać okres studiów, wspól-
nie się bawić, integrować. Dla 
wielu absolwentów Bal Wi-
telona może okazać się pięk-
ną, sentymentalną wyprawą 
w studenckie czasy.

Bal odbędzie się w Ho-

telu Qubus w Legnicy. Na 
uczestników czekać będą: 
pyszne jedzenie, zabawa ta-
neczna z DJ Galix, fotobud-
ka, zdjęcia na ściankach oraz 
inne atrakcje.

Witelonka serdecznie 
zaprasza absolwentów i stu-
dentów!

Szczegóły dotyczące te-
gorocznego Balu Witelona, 
zapisów, warunków uczest-
nictwa itp. są na stronie in-
ternetowej Collegium Wite-
lona.

Źródło: Collegium Wite-
lona

Fot. COLLEGIUM WI-
TELONA 

W zatrzymaniu 31-letniego 
pasera z powiatu lubińskiego 
udział mieli policjanci wydzia-
łu kryminalnego z Lubina z 
zespołu ds. przestępczości sa-
mochodowej oraz operacyjni z 
Komisariatu Policji w Rudnej

Mężczyzna poruszał się 
pojazdem marki Renault. Pod 
plandeką wiózł karoserię od sa-
mochodu marki Audi. - Wszel-
kie numery seryjne i VIN były 
zdarte i wyryte tak, że nie można 

było ich w żaden sposób odczy-
tać. Kryminalni w wyniku pracy 
operacyjnej i poprzez kontakt 
z policją niemiecką ustalili, że 
element nadwozia pochodzi 
z kradzionego w Niemczech 
samochodu osobowego marki 
Audi z 2016 roku, utraconego 
w dniu 11 marca br - opowiada 
Krzysztof Pawlik

31-latek usłyszał zarzut 
umyślnego paserstwa karoserii 
pojazdu i jego elementów. Grozi 
mu kara do 5 lat więzienia.

Paserstwo to przestępstwo, 

które można popełnić zarów-
no umyślnie jak i nieumyślnie. 
Umyślność jest wówczas, kiedy 
wiemy, że przedmiot pochodzi z 
czynu zabronionego, natomiast 
o paserstwie nieumyślnym mo-
żemy mówić, kiedy na podsta-
wie towarzyszących okoliczno-
ści powinniśmy przypuszczać, 
że rzecz może pochodzić z czy-
nu zabronionego, np. ze wzglę-
du na zaniżoną cenę.

Piotr Kanikowski
FOT. POLICJA LUBIN

Collegium Witelona Uczel-
nia Państwowa zaprasza 
studentów i absolwentów na 
tegoroczny Bal Witelona, któ-
ry odbędzie się 13 kwietnia 
(sobota) w Hotelu Qubus w 
Legnicy. Ze względu na duże 
zainteresowanie, zapisy zo-
stały przedłużone do końca 
marca. 

Operacyjni z Lubina i Rudnej 
zatrzymali pojazd ciężarowy, 
którym 31-latek przewoził na 
„pace” kradzioną karoserię 
od auta utraconego na tere-
nie Niemiec. Pomimo usu-
niętych cech identyfikacyj-
nych policjanci ustalili, skąd 
auto zostało skradzione. Pa-
ser trafił za kraty - opowiada 
asp. sztab. Krzysztof Pawlik z 
Komendy Powiatowej Policji 
w Lubinie.
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Zapisz się na Bal Witelona! Za pakę trafił do paki




